
Zamyšlení: 121. Úplatky křiví spravedlnost

Slabí jsou vždy závislí na těch silných. A silní jsou vždy v ohrožení, že podlehnou své moci natolik, že
nebudou schopni rozpoznat svůj podíl na spravedlnosti či bezpráví druhých.

Zamyšlení

Úplatky křiví spravedlnost
Dt 16, 18-20

Ustanovíš si soudce a správce ve všech svých obcích, které ti Hospodin, tvůj Bůh, dává pro všechny
kmeny. Budou soudit lidi podle spravedlivého práva.

Nepřevrátíš právo, nebudeš nikomu stranit, nepřijmeš úplatek. Úplatek oslepuje oči moudrých a
překrucuje slova sprave dlivých.

Spravedlnost, jen spravedlnost budeš sledovat, abys zůstal naživu a obsadil zemi, kterou ti dává
Hospodin, tvůj Bůh. (Dt 16, 19)
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Další z řady nařízení a předpisů obsažených v knize Deuteronomia se týká tématu pro dnešní dobu
velmi aktuálního. Jak vidíme, vše, co souvisí s porušováním práva a spravedlnosti, se v lidské historii
stále opakuje.

Hledání a následování spravedlnosti je předpokladem života v zaslíbené zemi. I když spravedlnost a
soud patří Hospodinu, odpovídají za ně Bohem ustanovení správci či soudci.

Správcové se starali o záležitosti organizační a vojenské, soudcové vyřizovali věci povahy právní.

Oba úřady musely splňovat zásadu nezávislosti, nestrannosti a nepodplatitelnosti. Boží spravedlnost
má jiné nároky než my.

Na mnoha místech Starého i Nového zákona vybízí Bůh k ochraně těch, kteří nemají lidského
zastánce. Slabí, a to v jakémkoli slova smyslu, jsou vždy závislí na těch silných.

A silní budou vždy v ohrožení, že podlehnou své moci natolik, že nebudou schopni rozpoznat svůj
podíl na spravedlnosti či bezpráví druhých.

I my, přestože si to možná plně nepřipouštíme, máme nad někým moc. V zaměstnání, tam, kde
žijeme, v rodině anebo ve společenství věřících.

Rádi přenášíme naši zodpovědnost na ostatní, nejlépe na vzdálené viníky všeho bezpráví.

Mysleme na to, kdykoliv je podle nás třeba se proti něčemu nedobrému postavit, či se někoho zastat.
Nemáme být lhostejní k bezpráví a křivdě pachané na druhých.

Snaha nevybočovat, být konformní, a tak si získat pověst mírného a tudíž pokorného člověka, může
být na cestě za hledáním spravedlnosti krokem zpátky.

Kateřina Pospíšilová

Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Česká republika nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj baptistických sborů
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